

Editörden

İlahiyat Akademi Dergisinin bu sayısında “Gençlik” konusu ele alınmaktadır. Toplumsal değişimin ve bu değişimin hangi yönde olduğunun izleri gençler üzerinden en iyi biçimde gözlemlenebilir. Öte yandan Türkiye gibi nüfusunun büyük bir kısmı gençlerden oluşan bir toplumda gençlik konusu asla ihmal edilemeyecek bir meseledir. Bu bağlamda göz ardı edilemeyecek bir husus da gençlerin din ile olan ilişkileridir.

Gençlik, hayatın en önemli aşamalarından biridir. İleri yaşlarda hayatın nasıl şekilleneceğinin belirlendiği kritik bir süreçtir. Gençlerin hayatı anlamlandırma, bir kimlik edinme, ideallerini belirleme gibi düşünsel arayışlarının yanı sıra meslek sahibi olma, aile kurma, topluma yararlı olma, sosyal bir çevre edinme, hayatın zorlukları ile baş etme ve hedefleri doğrultusunda yaşama gibi sorumlulukları da bulunmaktadır. Gençlerin söz konusu arayış ve sorumluluklarıyla ilgili olarak din, gençlere yardımcı olabilmekte, olumlu katkı sunabilmektedir.

Hayatın her döneminde olduğu gibi gençlik döneminde de din varoluşa anlam bulmada, kişinin kendisini konumlandırmasında, yaşanan olumsuzlukların üstesinden gelmede, hayata ve topluma tutunma gayretlerinde ya da beklenmedik durumlarda ortaya çıkan stresi yönetmede önemli bir motivasyon kaynağı olarak görünmektedir. Genelde din toplum ilişkisi özelde ise din ve gençlik konusu dinamik bir niteliğe sahip olduğu için her zaman üzerinde önemle durulması gereken bir husustur.

Her türlü sınıır aşıldığı/aşındığı, sosyal medya kullanımının arttığı, gençlerin kendi sosyal çevrelerini seçebildikleri, sanal grupların ortaya çıktığı, sanalın gerçeğin yerini aldığı, dini düşünce ve yaşayışın yeniden yapılandırıldığı bir süreçte “Gençlik” konusu önemli bir çalışma sahası olarak karşımıza çıkmaktadır. Bu çerçevede “Gençlik” konulu sayımızda İmam Hatip Lisesi öğrencilerinin İmam Hatip Lisesini tercih nedenleri; örgün eğitimlerinin son aşamasında olan üniversite gençliğinin otorite algıları ile dini tutum ve davranışları arasındaki ilişki; günümüz gençlerinin dinî sorgu ve şüpheleri üzerinden din ve dindarlık algıları; gençlik çağındaki bireylerin covid-19 sürecinde hayatın anlamına yönelik yaşadıkları değişiklikleri ve bu stres verici süreçte kullandıkları başa çıkma stratejileri gibi konular irdelenmiştir. Ayrıca günümüzün en önemli psikolojik sorunlarından olan internet ve sosyal medya bağımlılığı ile siber zorbalık ve mağduriyet deneyimleri arasındaki ilişki; sosyal medya kullanıcılarının gerçek yaşamındaki kimlikleri, sanal cemaat seçiminde birer adres kâğıdı gibi işlev görebileceği gibi meseleler de dergimizde ele alınan konular arasında yer almaktadır.

Üniversitelerin sorumluluğu içerisinde en önemlisinin bilgi üretmek olduğuna inanan biri olarak İlahiyat Akademi Dergisi'nin yayınlanmasında emeği

geçen herkese teşekkürü bir borç biliyorum. Dergiye yazılarıyla katkıda bulunan akademisyenlere de ayrıca teşekkürlerimi sunarım. Bu sayının akademik camiaya katkı sağlamasının ötesinde gençlerin anlaşılmasına yardımcı olabildiği nispette gayretlerimizin karşılığını bulacağı inancındayım.

Doç. Dr. Erol ERKAN

Gaziantep Üniversitesi İlahiyat Fakültesi

İlahiyat Akademi Dergisi Sayı Editörü

From the Editor

This issue of the Journal of Theological Academia focuses on the topic of "Youth". The traces of social change as well as the direction of this change can be observed the best on the youth. Furthermore, the topic of youth cannot be neglected for a country like Turkey where most of the population consists of young people. Another topic to be considered in this context is the relationship between youth and religion.

Youth is one of the most important periods of life. How the life will be shaped in future years is a critical period for one. In addition to the search for ideological approaches such as assigning a meaning to life, gaining an identity or setting ideals, young people have responsibilities such as finding a job, establishing a family, being useful for the society, gaining a social environment, coping with the challenges of life and living in line with the objectives. In regard to the youth's aforementioned search and responsibilities, religion can help young people and make positive contributions.

Religion is regarded as a significant source of motivation for finding a meaning to existence, positioning the self, overcoming the negative events in life, adapting to the life and society, and managing the stress arising from the efforts to maintain the life or adapt to the society or unexpected situations in this regard for youth and any other period of life. Religion-society relationship in general and the topic of religion and youth in particular has a dynamic characteristic, and they should therefore be focused particularly.

In a process where all sorts of borders are passed/violated, social media use increased, young people select their own social environments, virtual groups emerged, virtuality replaced the reality, and religious thoughts and experiences were re-configured, the topic of "youth" appears to be an important research field. Within this frame, the reasons why students in the Religious Vocational High School chose to go to this kind of high school; the relationship between the perception of authority and religious attitudes and behaviors of university students who were at the last stage of their formal education; the perceptions of religion and religionism through religion-related questions and skeptical thoughts of today's youngsters; the changes that young people experienced during the Covid-19 pandemic regarding the meaning of life; and the coping strategies which they used during this stressful period were addressed in our issue on "Youth". Furthermore, the relationship between the Internet and social media addiction, which is one of the most important psychological issues of the modern day, and cyber bullying and victimization experiences, and identities of social media users in their real lives can be considered as an address paper for selecting a virtual congregation, which is among the topics reviewed in our journal.

As a person who believes that one of the most important responsibilities of universities is generating information, I extend my gratitude to anybody who made

great efforts for the publication of the Journal of Theological Academia. I also thank all the academics who contributed to the journal with their articles. I believe this issue will yield positive results as it helps the youth be understood as well as make great contributions to the academic society.

Assoc. Prof. Dr. Erol ERKAN

Faculty of Divinity, Gaziantep University

Issue Editor of The Journal of Theological Academia

الكلمة الإفتاحية

يناقش هذا العدد في مجلة كلية الإلهيات الأكاديمية موضوع "الشباب"، إذ إن أفضل طريقة لملاحظة آثار التغير الاجتماعي وتوجهات هذا التغير هي من خلال الشباب، من ناحية أخرى، في مجتمع مثل تركيا، حيث يتكون جزء كبير من السكان من الشباب، تعدّ قضية الشباب قضية لا يمكن إهمالها أبداً. وفي هذا السياق، فهناك مسألة لا يمكن تجاهلها وهي علاقة الشباب بالدين.

تمثل فترة الشباب مرحلة من أهم مراحل الحياة، فهي مرحلة حاسمة يتحدد فيها كيف ستكون حياة الفرد في السنوات التالية، ويمتلك الشباب مسؤوليات فكرية مثل فهم مغزى الحياة، واكتساب هوية لشخصياتهم، وتحديد مثلهم العليا. علاوة على مسؤولياتهم المعيشية مثل الحصول على وظيفة، وتكوين أسرة، وتحقيق النفع للمجتمع، وتكوين صداقات وعلاقات اجتماعية، والتعامل مع صعوبات الحياة، والعيش بما يتماشى مع الأهداف، ويمكن للدين أن يساعد الشباب ويسهم بشكل إيجابي فيما يتعلق بمسؤوليات الشباب المذكورة.

كما هو الحال في كل فترة من فترات الحياة، يظهر الدين على أنه مصدر مهم للحصول على دافع وحافز لإيجاد معنى ومغزى للوجود، وفهم الذات، والتغلب على السلبيات الحاصلة، ومحاولة التثبث بالحياة والمجتمع، وإدارة الضغط الذي يحدث في مواقف غير متوقعة. والعلاقة بين الدين والمجتمع بشكل عام، وبين الدين والشباب بشكل خاص، هي قضية تجب دراستها دائماً لأنها ذات طبيعة ديناميكية.

خلال هذه المرحلة التي يتم فيها تجاوز/تآكل جميع أنواع الحدود، ويزيد استخدام وسائل التواصل الاجتماعي، ويمكن للشباب اختيار بيئتهم الاجتماعية الخاصة، وتبدأ مجموعات افتراضية بالظهور ويتم استبدال العالم الافتراضي بالواقع، وإعادة هيكلة الفكر الديني والحياة، يبرز موضوع "الشباب" كمجال مهم يستحق الدراسة. وفي هذا السياق، تناولنا موضوعات في هذا العدد تحت عنوان "الشباب"، حول أسباب تفضيل طلاب ثانوية الأئمة والخطباء لمدارس الأئمة والخطباء، والعلاقة بين تصورات السلطة والتصرفات والسلوكيات الدينية لشباب الجامعة الذين هم في المرحلة الأخيرة من مراحل التعليم الرسمي، وتصورات الدين والتدين عن الأسئلة والشكوك الدينية للشباب في الوقت الحالي، والتغيرات التي مر بها الشباب فيما يتعلق بمغزى حياتهم ومعناها خلال جائحة كورونا، واستراتيجيات المواجهة التي استخدموها خلال هذه الوتيرة المجهدّة. بالإضافة إلى ذلك، ورد في مجلّتنا موضوعات مثل: إدمان الإنترنت ووسائل التواصل الاجتماعي التي تعد واحدة من أهم المشكلات النفسية في الوقت الحاضر، وعلاقة ذلك بحالات التنمر الإلكتروني والإيذاء النفسي، والهويات الحقيقية لمستخدمي وسائل التواصل الاجتماعي، واستخدام تلك الهويات كوثيقة عنوان في اختيار المجتمع الافتراضي.

وباعتباري شخصاً يؤمن بأن أهم جزء من مسؤولية الجامعات هو إنتاج المعرفة، فأنا ممتن لكل من أسهم في نشر مجلة كلية الإلهيات الأكاديمية، كما أود أن أعرب عن امتناني للأكاديميين الذين أسهموا في إصدار المجلة بمقالاتهم، وأنا أؤمن أن جهودنا ستجد صداها إلى الحد الذي لا يسهم فيه هذا العدد في المجتمع الأكاديمي فحسب، بل سيساعد أيضاً على فهم الشباب وإستيعابهم.

أ. م. د. إيروول أركان

كلية الإلهيات جامعة غازي عنتاب

محرر العدد في المجلة الأكاديمية لكلية الإلهيات